
 

Sammanträdesprotokoll 
 
 

KOMMUNSTYRELSEN 

 Sammanträdesdatum 
2025-05-27  

Paragrafer 
62-80 

 

Plats och tid 
 
 

KS-rummet 09:00 – 12:12 
Beslutande ledamöter 
 

Ilko Corkovic, ordförande                (S)  
Staffan Larsson, 1:a vice ordförande                (C)  
Carl Malgerud, 2:e vice ordförande                (M)  
Marie Johansson, ledamot                 (S)  
Marie-Helen Ståhl, ledamot                (S)  
Linda Hedlund, ledamot                        (C)  
Marcel van Luijn, ledamot                (M)  
Annette Hemlin, ledamot                 (FÖL)  
Erik Arvidsson, ledamot                        (SD)  
Peter Samuelsson, tjänstgörande ersättare               (S)  
Börje Ekstam, tjänstgörande ersättare                     (V)  

Övriga närvarande Anton Karlsson, kommunsekreterare   
Linda Kjellin, ekonomichef 
Anette Sjökvist, controller 
Jimmi Olsson, näringspolitisk rådgivare vid Svenskt Näringsliv § 80  

Justerare Peter Samuelsson (S) med Annette Hemlin (FÖL)  som ersättare 

Justeringens plats och tid  Digitalt 2025-06-02 klockan 16:20 
 

Underskrifter 
 Sekreterare ……………………………………………………………………………………………... 
 Anton Karlsson 

 Ordförande ……………………………………………………………………………………………... 
 Ilko Corkovic (S) 

 Justerare ……………………………………………………………………………………………… 
 Peter Samuelsson (S) 

ANSLAGSBEVIS – anslås på kommunens digitala anslagstavla www.borgholm.se 
Protokollet anslås 
Datum då anslaget sätts upp 2025-06-02 Datum då anslaget tas ned 2025-06-24 

Förvaringsplats för protokollet Stadshuset 
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Innehållsförteckning: 
 

§ 62 Information från kommunchef  2025/11 002   

§ 63 Tertialbokslut 2025 2024/73 041   

§ 64 Överföring av investeringsmedel från 2024 till 2025 2024/73 041   

§ 65 Taxor för provisorisk dödsboförvaltning 2025 2024/73 041   

§ 66 Taxa Borgholms Slott 2025 2024/73 041   

§ 67 Uppräkning av taxor för sotning och brandskyddskontroll 2025 2024/73 041   

§ 68 Kommunsytrelsens taxor 2026 2025/73 041   

§ 69 Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025/73 041   

§ 70 Åtgärder mot storm- och erosionsskador Byxelkroks hamn 2025/45 846   

§ 71 Exploateringsavtal för Kolstad 39:33 2024/112    

§ 72 Fastighetsreglering Borgholm 11:45 2025/4 423   

§ 73 Markanvisningsavtal del av Borgholm 11-1 2024/143 214   

§ 74 Avstyckning och försäljning av Borgholm Energis fastighet Böda-
Torp 5:33>3 

2025/99 253   

§ 75 Motion (Erik Arvidsson SD) - ny måltidspolicy baserad på svensk 
husmanskost 

2025/70 109   

§ 76 Revidering av Sydarkiveras förbundsordning 2025 2025/101 003   

§ 77 Meddelade och delegationsbeslut 2025  2025/10 002   

§ 78 Redovisning av beslutsuppföljning maj 2025 2025/57    

§ 79 Årsplan med budget 2026 med plan för 2027-2029 2025/73 041   

§ 80 Svenskt näringsliv presenterar undersökning om företagsklimat    
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§ 62 Diarienummer 2025/11 002 KS 

Information från kommunchef 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  tacka för informationen och lägga den till handlingarna. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichefen och ordförande redogör för följande information för styrelsen: 

- Ventilationsarbetet i Stadshuset lider mot sitt slut. 
 

- Tillväxtchefen gör sin sista arbetsdag i veckan och Julia Persson går in som 
tillförordnad tillväxtchef.  
 

- Landsbygds- och näringslivsutvecklare har fått en ny tjänst. Rekrytering av en ny kan 
påbörjas efter beslut från personalutskottet. 
 

- 25 augusti börjar ny VD tillika fastighetschef för Borgholmshem AB. Detta är ingen ny 
tjänst, utan man ersätter fastighetschef och 10%-tjänsten som VD som 
kommunchefen har för tillfället. 
 

- Strömgårdens detaljplan, där seniorbostäder planeras av kommunen, är ute på 
samråd och löper på enligt plan. 
 

- Löneöversynen är klar och den nya lönen går ut i juni, tillsammans med en retroaktiv 
utbetalning av lönehöjning för april och maj. 
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§ 63 Diarienummer 2024/73 041 KS 

Tertialbokslut 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna tertialbokslut 2025. 

Ärendebeskrivning 
Ekonomiavdelningen har sammanställt tertialbokslut 2025. Där framgår följande: 

- Resultatet för kommunen är +19,1 miljoner kronor (årsprognos +29,5 miljoner 
kronor). 
 

- Budgetavvikelsen +9,8 miljoner kronor (årsprognos +9,1 miljoner kronor). 
 

- Investeringar under perioden uppgick till 3,2 miljoner kronor (årsprognos 58,9 miljoner 
kronor). 
 

- Likvida medel per 2025-04-30 var +34,5 miljoner kronor 
 

Måluppfyllelse redovisas med en samlad bedömning av hur nämnderna/styrelserna 
prognosticerat samma mål. På nämnd och styrelsenivå finns mätetal och aktiviteter för 
målen. Även intern kontroll redovisas i rapporten som en samlad bedömning av 
nämnder/styrelser. 

Beslutsunderlag 
• Tertialbokslut 2025, Kommunfullmäktige 
• Tertialbokslut 2025, Kommunstyrelse 

 
Dagens sammanträde 
Controllern redovisar ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt förvaltningens förslag till 
beslut och finner att så är fallet. 
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Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
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§ 64 Diarienummer 2024/73 041 KS 

Överföring av investeringsmedel från 2024 till 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 godkänna överföring av investeringsmedel uppgående till 4 464 000 kronor från 
2024 till 2025. 

att2  uppdra kommunstyrelsen upprätta en ny investeringsbudget för 2025 med en 
justerad investeringsnivå. 

Ärendebeskrivning 
Överföring av investeringsprojekt avser påbörjade investeringsprojekt som fortlöper under 
2025 uppgår till 4 464 000 kronor.  

Nedan beskrivs överföringar per område: 

Infrastruktur, skydd mm 
Gata/Park     400 000 
Utveckling GC-vägar    210 000 
Gatubelysning    454 000 
Beläggningsarbeten 1 171 000 

Kultur och fritid 
Fritidsanläggninar    100 000 

Pedagogisk verksamhet 
Gärdslösa inventarier    106 000 

Vård och omsorg 
Björkviken LSS boende    200 000 

Näringsliv och bostäder 
HSB underhållsplan     72 000 
Kungsgården inre underhåll   66 000 
Folkets hus     607 000  

Gemensamma verksamheter 
IT lagring     278 000  
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Ventilation Stadshuset    300 000 
Reservkraft     500 000 

Ärendet behandlades i kommunstyrelsens arbetsutskott som föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna överföring av investeringsmedel uppgående 
till 4 464 000 kronor från 2024 till 2025 och att uppdra kommunstyrelsen upprätta en ny 
investeringsbudget för 2025 med en justerad investeringsnivå. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Överföring av investeringsmedel 2024 till 2025, daterad 2025-05-

02 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 77 

 
Dagens sammanträde 
Ekonomichefen redovisar ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Marie-Helen Ståhl (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Tekniska utskottet 
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§ 65 Diarienummer 2024/73 041 KS 

Taxor för provisorisk dödsboförvaltning 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1  införa en avgift på 428 kr/timme inklusive moms för provisorisk dödsboförvaltning och 
gravsättning. 

att2 taxan börjar gälla 2025-07-01. 

Ärendebeskrivning 
Kommunen har rätt att ta ut ersättning av dödsbo för provisorisk dödsboförvaltning enligt 18 
kap 2 § Ärvdabalken. Kommunen har även rätt att ta ut ersättning för handläggning och 
omkostnader i samband med gravsättning vilket framgår av 5 kap. 2 § BegrL.  

Socialnämnden behandlade ärendet 2025-04-23 § 42 och föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta införa en avgift på 428 kr/timme inklusive moms för provisorisk 
dödsboförvaltning och gravsättning och att taxan ska börja gälla 2025-07-01. 

Socialnämnden behandlade ärendet 2025-04-23 § 42 och föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta att införa en avgift på 428 kr/timme inklusive moms för 
provisorisk dödsboförvaltning och gravsättning och att taxan börjar gälla 2025-07-01. 

Beslutsunderlag 
• Beslut socialnämnden 2025-04-23 § 42 

 
Dagens sammanträde 
Ordförande redogör ärendet för styrelsen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt socialnämndens förslag till 
beslut och finner att så är fallet. 
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Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Socialnämnden 
• Kommunikatörer 
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§ 66 Diarienummer 2024/73 041 KS 

Taxa Borgholms Slott 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att justera entrépriset för vuxna till 140 kronor under perioden 23 juni – 10 augusti med 
start 2025. 

Ärendebeskrivning 
Under året bjuder slottsverksamheten ett brett utbud av verksamheter som under sommaren 
utökats med ytterligare utställningar samt dagliga guidturer, vilket motiverar en höjning av 
entrépriset för vuxna under sommaren för datumen 2025-06-23 till 2025-08-10. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet 2025-05-06 § 82 som föreslår att 
justera entrépriset för vuxna till 140 kronor under perioden juni –  augusti med start 2025. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Taxa Borgholms Slott 2025, daterad 2025-05-12 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 82 

 
Bedömning 
Slottsverksamheten bedriver en breddverksamhet inom besöksmålet Borgholms slott. Om vi 
jämför likartade besöksmål med inriktning mot vuxna och barnfamiljer, som Astrid Lindgren 
värld, Läckö slott, Sollidens Slott, Kalmar Slott, med flera, har de redan idag en högre 
entréavgift för vuxna som ger tillträde till merparten av de aktiviteter som riktar sig till 
målgruppen inom deras anläggningar. 

Bedömningen är att taxan bör höjas från 130 kronor till 140 kronor, vilket är en ökning på 
drygt 7.7%. 

Dagens sammanträde 
Ordförande redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Börje Ekstam (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ändringsyrkande från Marcel van Luijn (M): ”23 juni - 10 augusti” i stället för ”juni till augusti”. 
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Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill godkänna kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut, med Marcel van Luijns (M) ändringsyrkande, och finner att 
så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Slottschefen 
• Ekonomiavdelningen 
• Tillväxtchefen 
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§ 67 Diarienummer 2024/73 041 KS 

Uppräkning av taxor för sotning och brandskyddskontroll 
2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 anta den föreslagna taxejusteringen på 2,43% för sotning och brandskyddskontroll. 

att2 justeringen träder i kraft 2025-07-01 fram till 2025-12-31, varefter taxorna för 2026 
börjar gälla. 

Ärendebeskrivning 
Räddningstjänsten Sydost ansvarar för utförande av sotning och brandskyddskontroll i åtta 
av nio medlemskommuner.  

Från och med 2026 föreslås en gemensam taxa i dessa åtta kommuner, vilket är ett separat 
ärende i respektive kommunfullmäktige att besluta om. Fram till dess är förslaget att justering 
av det så kallade sotningsindexet sker enligt Sveriges kommuner och regioner (SKR) cirkulär 
25:22 för aktuell period.  

Aktuell period Borgholms kommun är 1 juli till och med 31 december 2025. 

Förslaget från Räddningstjänsten Sydost inkom 2025-05-12 och fattades genom ett 
delegationsbeslut. 

Beslutsunderlag 
• Delegationsbeslut förbundsdirektör 2025-05-09 - "Uppräkning av taxor för sotning och 

brandskyddskontroll 2025", inkommen 2025-05-12 
• Taxa sotning efter indexuppräkning Borgholm kommun, inkommen 2025-05-12 
• Taxa brandskyddskontroll efter indexuppräkning Borgholm 2025, inkommen 2025-05-

12 
 

Bedömning 
Gällande Borgholms kommun föreslås att nya taxor för rengöring/sotning respektive 
brandskyddskontroll uppräknas med 2,43%, i enlighet med SKR:s cirkulär 25:22, och 
tillämpas från och med 1 juli till och med 31 december 2025. Därefter är målsättningen att de 
gemensamma taxorna för sotningsverksamheten inom Räddningstjänsten Sydost är 
gällande för Borgholms kommun. 
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Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt Räddningstjänsten 
Sydosts förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Räddningstjänsten Sydost 
• Kommunikatörer 
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§ 68 Diarienummer 2025/73 041 KS 

Kommunstyrelsens taxor 2026 

Beslut 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 anta taxedokumentet ”taxor 2026 kommunstyrelsen”. 

att2 taxorna börjar gälla 2026-01-01. 

Ärendebeskrivning 
Taxor för 2026 behandlas i samband med budget för 2026. Således måste kommunstyrelsen 
gå fram med de taxor man ämnar höja till kommunfullmäktige, som överskrider en indexerad 
höjning. 

De justeringar som föreslås framgår i beslutsunderlaget ”taxor 2026 kommunstyrelsen”. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet 2025-05-06 § 80 som föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att anta taxedokumentet ”taxor 2026 
kommunstyrelsen” och att taxorna börjar gälla 2026-01-01. 

Beslutsunderlag 
• Taxor 2026 kommunstyrelsen, daterad 2025-05-02 
• Tjänsteskrivelse - kommunstyrelsens taxor 2026, daterad 2025-05-02 
• Beslut kommunstyrelsen arbetsutskott 2025-05-06 § 80 

 
Dagens sammanträde 
Ekonomichefen redogör ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Peter Samuelsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Tekniska avdelningen 
• Slottschef 
• Kommunikatörer 
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§ 69 Diarienummer 2025/73 041 KS 

Internkontrollplan för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta internkontrollplan 2026 som del av årsplan med budget 2026 med plan 2027-
2029. 

Ärendebeskrivning 
Intern kontroll sker kontinuerligt, i det dagliga arbetet, i det systematiska kvalitetsarbetet, i 
arbetsmiljöarbetet mm. För att kunna följa upp den interna kontrollen behöver man upprätta 
en intern kontrollplan för varje kalenderår. 

Inför varje år tillsätts en arbetsgrupp med tjänstemän med representanter från samtliga 
förvaltningar och stödfunktioner, som gör en inventering av risker. I denna arbetsgrupp har 
beslut tagits gällande förslag för risker samt hur uppföljning ska ske. 
Riskerna identifieras med utgångspunkt från olika frågeställningar och utifrån områden som 
till exempel informationssäkerhet, kompetensförsörjning, och krishantering. 

Följande risker har valts ut som förslag inför intern kontrollplan 2026: 

- Risk att kommunen inte kan bemanna sina kärnverksamheter. 
 

- Risk att kommunens verksamheter inte har tillräcklig beredskap för fredstida kriser 
och höjd beredskap. 
 

- Risk att kommunen utsätts för dataintrång/ skadlig kod. 
 

- Risk att skattepengar går till kriminella. 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet 2025-05-06 § 81 och föreslår 
kommunstyrelsen att anta internkontrollplan 2026 som del av årsplan med budget 2026 med 
plan 2027-2029. 

Beslutsunderlag 
• Riskbedömning intern kontroll 2026, daterad 2025-05-02 
• Intern kontroll - Bruttolista 2026, daterad 2025-05-02 
• Tjänsteskrivelse -  Intern kontrollplan 2026, daterad 2025-05-02 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 81 
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Bedömning 
Det bedöms att tre till fem risker är hanterbart för att säkerställa att uppföljning och åtgärder 
sker på ett ändamålsenligt sätt.  

Dagens sammanträde 
Ordförande och ekonomichef redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Staffan Larsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
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§ 70 Diarienummer 2025/45 846 KS 

Åtgärder mot storm- och erosionsskador Byxelkroks hamn 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att1  som steg 2 i åtgärder för erosionsskador södra piren i Byxelskroks hamn 
direktupphandla Tecomatic, Kalmar enligt föreslagen lösning och offererat budgetpris 

att2 avropa genom ramavtal förberedande arbeten för passning av erosionsmadrass. 
 

att3  åtgärder i Byxelkroks hamn finansieras från investeringsbudgeten hamnar 2025, 
renovering brygga i Sandvik och solpaneler Sandviks hamn totalt 1 050 000 kronor 

Ärendebeskrivning 
Erosionsskador vid södra piren i Byxelkroks hamn 

Norra Öland drabbades av en storm med orkanvindar i kombination med höga vattenflöden 
10–11 januari 2025. Efter stormen kunde hamnkaptenen konstatera att flera skador hade 
uppstått vid hamnarna i Byxelkrok, Böda, Nabbelund samt Sandvik. Värst drabbat är den 
södra piren i Byxelkroks hamn där grusmassor vid och under betongkonstruktion i ytterändan 
har spolats ut i hamnbassängen. Bedömningen gjordes att södra piren behövde stängas av 
för allmänheten och att pirens betongkonstruktion behövde besiktigas.  

En första okulär besiktning gjordes av Henrik Petterson, Stenninge Bygg & Dyk, Hans 
Johannesson fd Hamnchef som konstaterade att det fanns risk att konstruktionen kunde 
kollapsa i ytterkanten och att akuta åtgärder bedömdes nödvändiga för att stabilisera 
betongkonstruktionen. Etapp 1 genomfördes i början av mars genom pålning av 
konstruktionen samt tvärbalkar som även gjutits in med betong. I skaderapporten framgår 
även att de utfyllnadsmassor som utgör en slänt under betongkonstruktionen har eroderats 
och behöver åtgärdas i en andra etapp.  

Den 21 mars gjordes en skadebesiktning av de erosionsskador som uppstått i slänten som 
bär upp konstruktionen längs piren in till strandlinjen 117 meter vilket motsvarar 
konstruktionens totala längd. Besiktningen gjordes av Tecomatic, Kalmar, specialiserade 
inom erosionsskador och hur skador åtgärdas genom gjutning i en så kallad 
erosionsmadrass.   

Tekniska avdelningen har genom genomfört två skadebesiktningar med rekommendationer 
för åtgärder där etapp 1, akut åtgärd genom pålning av konstruktionens yttre delar, samt 
besiktning av erosionsskador längs hela pirens 117 meter långa konstruktion. Vid 
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besiktningen diskuterades även möjligheten att ersätta fyllnadsmassorna i konstruktionen 
med sprängsten eller dylikt som bättre motverkar erosion. Metoden innebär omfattande 
ingrepp i konstruktionen (rivning) och bedöms var mycket kostsam och därmed inte möjlig att 
tillämpa i Byxelkrok. Alternativet erosionsmadrass medför inga ingrepp i konstruktion och 
bedöms därför vara mer kostnadseffektiv med dokumenterat lång livslängd.  

Referensobjekt 
Erosionsmadrasser har använts vid hamnar och vattendrag i 40 år med god erfarenhet och 
långsiktig hållbarhet. Metoden används när erosion pågått länge såväl som vid nya 
hamnanläggningar och vattendrag där hållbarhet och kostnadseffektivitet är huvudskäl för val 
av metoden. Exempel på några referensobjekt där erosionsmadrasser används. 
 

- Nyligen slutfört projekt där PEAB anlägger en ny containerhamn i Sundsvall och där 
erosionsmadrasser används som erosionsskydd på slänter och botten. Metoden 
används när erosion pågått länge såväl som vid nya hamnanläggningar där 
hållbarhet och kostnadseffektivitet 

- Ombyggnationen av Slussenområdet i Stockholm har pågått under en längre tid. När 
projektet är slutfört kommer Tecomatic med Skanska som totalentreprenör ha 
installerat betongmadrasser bestående av cirka 65 000 kvm textil och 9300 kbm 
betong.  

- Kungsbrokajen i Karlskrona stod inför stora utmaningar och var i så dåligt skick att 
den riskerade att rasa ut i vattnet. Konstruktionen under vattenytan hade under lång 
tid fått bristfälligt underhåll och saknade den bärighet som krävs för att vara säker. 
Vid Kungsbrokajen används betongmadras som del av lösningen för restaurering av 
mycket gamla kajer. NCC är totalentreprenör för renovering av kajen. 

- I Kalmar har erosionsmadrasser använts vid Ängö och Stensö fiskeläge. 
 

Ärendet behandlades i kommunstyrelsens tekniska utskott som föreslår kommunstyrelsen 
besluta följande:  

att1  som steg 2 i åtgärder för erosionsskador södra piren i Byxelskroks hamn 
direktupphandla Tecomatic, Kalmar enligt föreslagen lösning och offererat budgetpris 

att2 avropa genom ramavtal förberedande arbeten för passning av erosionsmadrass. 
 

att3  åtgärder i Byxelkroks hamn finansieras från investeringsbudgeten hamnar 2025, 
renovering brygga i Sandvik och solpaneler Sandviks hamn totalt 1 050 000 kronor 

Beslutsunderlag 
• Stormskador Byxelkroks hamn januari 2025, 2025-04-11 
• Erosionsmadrass Budgetpris, 2025-04-11 
• Betongmadrass (beskrivning), 2025-04-11 
• Tjänsteskrivelse åtgärder mot storm- och erosionsskador Byxelkroks hamn, daterad 

2025-04-23 
• Beslut kommunstyrelsens tekniska utskott 2025-04-23 § 17 
• Tjänsteskrivelse - Kompletterande information till beslut TKU 2025-04-23 § 17 
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Konsekvensanalys 
Södra piren vid Byxelkroks togs i drift 2021. Vid de skadebesiktningar som genomfördes kan 
konstateras att de utfyllnadsmassor som har använts för konstruktionen är för lösa och 
slänten eroderas även vid måttlig vågrörelse. Vid höga vattenstånd och stormvindar ökar 
eroderingen betydligt. Konstruktionens yttre del har säkrats med pålning genom de akuta 
insatser som gjordes i etapp 1. Bedömningen är att även etapp 2 behöver genomföras för att 
säkra pirens konstruktion genom ett långvarigt erosionskydd säkra och ytterligare skador 
elimineras. 

Dagens sammanträde 
Ordförande redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Staffan Larsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut.. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt kommunstyrelsens 
tekniska utskotts förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Teknisk chef 
• Ekonomichef 
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§ 71 Diarienummer 2024/112  KS 

Exploateringsavtal för Kolstad 39:33 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna exploateringsavtal för Kolstad 39:33. 

Ärendebeskrivning 
Exploateringsavtal har upprättats för genomförande av detaljplan för Kolstad 39:33. Avtalet 
reglerar i huvudsak marköverlåtelser, villkor för exploatering av kvartersmark och utbyggnad 
av allmänplats mark.  

Syftet med exploateringsavtalet är ett effektivt och ändamålsenligt genomförande av 
detaljplan del av Kolstad 39:33.  

Ärendet behandlades i kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 72 som föreslår 
kommunstyrelsen besluta att godkänna exploateringsavtal för Kolstad 39:33. 

Beslutsunderlag 
• Exploateringsavtal Kolstad 39:33, daterad 2025-04-24  
• Plankarta, inkommen 2024-12-03 
• Dagvattenutredning, daterad 2025-04-28 
• Tjänsteskrivelse - Exploateringsavtal för Kolstad 39:33, daterad 2025-04-28 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 72 

 
Bedömning 
För att säkerställa att de krav som ställs på exploatören i genomförande i detaljplanen utförs 
har tillväxtavdelningen tagit fram ett exploateringsavtal för att reglera detta.   

Konsekvensanalys 
Om inte exploateringsavtalet godkänns blir genomförandet av planen osäkert och vissa 
avgörande delar kanske inte genomförs av exploatören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 
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Jäv 
Carl Malgerud (M) anmäler sig jävig i ärendet och deltar inte i beredning av eller beslut i det. 

Yrkande 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Tillväxtchef 
• Mark- och exploateringsstrateg 
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§ 72 Diarienummer 2025/4 423 KS 

Fastighetsreglering Borgholm 11:45 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att omreglera fastigheten Borgholms reningsverk, mellan Borgholm 11:45 och 
Borgholm 11:1, genom att sälja 1 800 m² för 1 krona till Borgholm Energi. 

Ärendebeskrivning 
Borgholms kommun och Borgholm Energi har tagit fram ett förslag om att göra en 
fastighetsreglering mellan Borgholm 11:45 och Borgholm 11:1 enligt kartan i 
beslutsunderlaget. Omregleringen skulle innebära att Borgholm Energi köper 1796,7 m² av 
kommunen för 1 krona.  
 
Idag använder Borgholm Energi en del mark av kommunen och vill köpa den marken. 

Borgholms Energis styrelse beslutade 2025-03-26 § 18 att omreglera fastigheten Borgholms 
reningsverk och föreslår att kommunfullmäktige fattar ett liknande beslut. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet 2025-05-06 § 78 och föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt Borgholm Energis förslag till 
beslut. 

Beslutsunderlag 
• Markreglering reningsverket, daterad 2025-04-28 
• Beslut Borgholm Energi AB:s styrelse 2025-03-26 § 18 
• Fastighetsreglering Borgholm 11:45, inkommen 2025-04-08 
• Utkast Avtal och överenskommelse om fastighetsreglering Borgholm 11 1 och 11 

45 Reningsverket, inkommen 2025-04-08 
• Tjänsteskrivelse - Fastighetsreglering Borgholm 11:45, daterad 2025-04-25 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-06 § 78 

 
Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt Borgholm Energis förslag 
till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Borgholm Energi 
• Ekonomiavdelningen 
• Mark- och exploateringsstrateger 
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§ 73 Diarienummer 2024/143 214 KS 

Markanvisningsavtal del av Borgholm 11-1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna markanvisningsavtal för del av Borgholm 11:1 till Kolstad Borgholm 
Building Group AB. 

Ärendebeskrivning 
Vid reservation och försäljning av mark är målet att ständigt utveckla Borgholm ur ett uthålligt 
stadsbyggnadsperspektiv. I det arbetet ska kommunen stimulera till och ta tillvara de goda 
idéer och möjligheter att utveckla Borgholm på ett positivt sätt som utomstående aktörer för 
fram. Största möjliga samhällsnytta är målet för varje projekt.  

Ärendet är en följd av att kommunen har beviljat positivt planbesked för del av Kolstad 39:32 
samt del av Borgholm 11:1 Dnr S 2017-366 § 221. Samt beslutat start PM KS 2024-143 för 
uppstartade av detaljplan för del av Kolstad 39:32 samt del av Borgholm 11:1.  

Kolstad Borgholm Building Group AB lagt fram ett förslag för byggnation på deras fastighet 
Kolstad 39:32. Syftet med detaljplanen är att pröva möjligheten att låta bebygga området 
med småhus samt rad-/par- eller kedjehus samt skapa en väl fungerande 
dagvattenhantering genom att möjliggöra anläggande av en dagvattendamm.  
 
För anslutning till deras fastighet samt anläggande av dagvattendamm krävs att vissa delar 
av Borgholm 11:1 tas i anspråk.  

Beslutsunderlag 
• Markanvisningsavtal del av Borgholm 11-1, daterad 2025-04-23 
• Tjänsteskrivelse - markanvisningsavtal av del av Borgholm 11:1, daterad 2025-04-23 

 
Bedömning 
Markanvisningsavtalets syfte är att ge riktlinjer och lägga fast förutsättningar för exploatering 
av del av fastigheten Borgholm 11:1 samt reglera parternas åtagande och ansvar i 
genomförandeprocessen.  

Genom markanvisningsavtalet anges också de förutsättningar som gäller för att exploatören 
skall tilldelas mark för exploateringen och villkor för att markanvisningsavtalet skall fullföljas 
genom en marköverlåtelse.  
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Med fastigheten avses i detta avtal den del av fastigheten Borgholm 11:1 som utgör det 
markområde som kommunen har tilldelat exploatören och som redovisas i kartan nedan.  

  
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Markanvisningsavtalet skrivs på två år. 

Konsekvensanalys 
Kommunen äger rätt att avbryta samarbetet och förhandlingarna samt att återta 
markanvisningen enligt avtalet om den planerade bebyggelsen inte inletts senast inom 
härigenom avtalad tidpunkt. Vid återtagande av markanvisning har Exploatören inte rätt till 
någon ersättning för nedlagda kostnader.  

Exploatören har inte rätt att överlåta sina rättigheter och skyldigheter enligt avtalet till annan, 
utan kommunens föregående skriftliga godkännande.  

Om avtalet inte godkänns behöver kommunen gå in med resurser och ekonomi för ett i egen 
regi driva igenom de planförutsättningar som krävs för Borgholm 11:1 i detaljplan för Kolstad 
39:32 med flera.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 
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Yrkande 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt förvaltningens förslag till 
beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Tillväxtavdelningen 
• Ekonomiavdelningen 
• Kolstad Borgholm Building Group AB 
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§ 74 Diarienummer 2025/99 253 KS 

Avstyckning och försäljning av Borgholm Energis fastighet 
Böda-Torp 5:33>3 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna avstyckning och försäljning av Borgholm Energis fastighet Böda-Torp 
5:33>3 enligt Borgholm Energis styrelsebeslut 2025-05-16 § 26. 

Ärendebeskrivning 
Borgholm Energi äger flera fastigheter inom vattenskyddsområdet i Byxelkrok, inklusive 
Böda-Torp 5:33>3. Ansvarig för denna fastighet är VA-produktion. 

Ägaren av fastigheten Böda-Torp 5:23>1 har uttryckt önskemål om att köpa en del av 
Borgholm Energi AB:s (BEAB) fastighet, cirka 579 m² för att utöka sin tomt. Det önskade 
området används för närvarande inte och är isolerat från resten av fastigheten som används 
som jordbruksmark. Marken arrenderas av en lantbrukare i området. 

VA-produktion har varit i kontakt med arrendatorn som inte har några invändningar mot 
avstyckningen. Köparen ansvarar för att ansöka om och betala för avstyckningen. 
Lantmäteriet kan inte garantera att avstyckningen godkänns innan ansökan har behandlats, 
vilket köparen är införstådd med. 

Det föreslagna priset baseras värdeutlåtande. 

Ärendet behandlades i styrelsen för Borgholm Energi 2025-05-16 § 26. I och med att affären 
anses vara av principiell beskaffenhet måste kommunfullmäktige ta ställning. 
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Kartunderlag 

 

        Utökning av fastigheten Böda-Torp 5:23>1 

Beslutsunderlag 
• Avstyckning och försäljning av fastighet i Byxelkrok, inkommen 2025-05-20 

 
Konsekvensanalys 
Inga negativa konsekvenser bedöms uppstå, utan endast en positiv genom den intäkt som 
kommer med försäljningen. Köparen ansvarar för ansökan till Lantmäteriet. Utöver innehållet 
i denna tjänsteskrivelse kommer ingen arbetstid krävas från Borgholm Energis personal. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt Borgholm Energis förslag 
till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Borgholm Energi 
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§ 75 Diarienummer 2025/70 109 KS 

Motion (Erik Arvidsson SD) - ny måltidspolicy baserad på 
svensk husmanskost 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avslå motionen på grund av att de föreslagna förändringarna strider mot lagen om 
offentlig upphandling samt de globala mål som kommunen åtagit sig genom bland 
annat hållbarhetspolicyn. 

Ärendebeskrivning 
Erik Arvidsson (SD) föreslår i motion inkommen 2025-03-17 

Bakgrund 
Vi lämnade förra året in en motion att alltid ha alternativ till vegetarisk kost de dagar som det 
enbart serveras vegetarisk kost då eleverna i många fall inte äter maten och en stor del av 
den kastas vilket ger måltidssvinn och gör att eleverna äter godis och andra mindre nyttiga 
alternativ till skolmaten. Då motionen inte behandlades av kostchefen på ett korrekt sätt, 
kanske till följd av att rubriken lästes som att sats så går vi nu vidare med en bredare motion 
som inte bara innefattar vegetariska dagar utan hela måltidspolicyn. 

Många elever och föräldrar har uttryckt oro och missnöje över att skolmaten har försämrats, 
och särskilt att fläskköttet har minskat och andelen vegetariska dagar ökat. Detta har skapat 
en bred diskussion om kvaliteten på den mat som serveras i våra skolor och äldreboenden, 
samt om de kost-politiska riktlinjer som styr dessa måltider. Samtidigt har kommuner som 
Uddevalla nyligen antagit en ny måltidspolicy, vilken utgår från grundprincipen att kosten ska 
baseras på svensk husmanskost, något som vi kan dra lärdom av. 

I en tid då hållbar matproduktion och konsumtion står i fokus är det också viktigt att lyfta fram 
det lokala och nationella perspektivet. När de nya nordiska näringsrekommendationerna för 
2023 presenterades, betonade landsbygdsminister Peter Kullgren (KD) vikten av att öka 
köttproduktionen i Sverige, med tanke på den nationella försörjningsförmågan och de 
naturliga förutsättningarna för produktion. Det svenska jordbruket har under lång tid varit en 
förebild när det gäller att hålla nere utsläpp och samtidigt producera högkvalitativa livsmedel. 
Detta perspektiv bör också vara centralt när vi diskuterar vilken mat som ska serveras i våra 
skolor och äldreomsorg. 
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Förslag till ny måltidspolicy 

Vi föreslår att Borgholms kommun tar fram en helt ny måltidspolicy som, likt Uddevalla, 
baseras på svensk husmanskost. Denna måltidspolicy bör inkludera följande riktlinjer: 

1. Utgångspunkt i svensk husmanskost: Grundpelaren i matsedeln ska vara svensk 
husmanskost, svenska recept och andra recept som är väl etablerade i det svenska hemmet, 
vilket säkerställer att elever och äldre får tillgång till näringsrik och kulturellt relevant mat som 
de känner igen och som de faktiskt vill äta. 

2. Valmöjligheter för elever och äldre: I den mån det går ska alternativa rätter erbjudas 
varje dag, där en av rätterna alltid innehåller kött eller fisk. Detta för att möta olika 
smakpreferenser och näringsbehov. 

3. Stöd för lokal och nationell livsmedelsproduktion: Livsmedelsupphandling och 
måltidsplanering ska i så stor utsträckning som möjligt stödja lokala producenter och svenska 
livsmedel av hög kvalitet. Detta främjar hållbar produktion och stärker den nationella 
självförsörjningsgraden. 

Hänsyn till elevernas och de äldres preferenser: Det är viktigt att lyssna på vad eleverna 
och de äldre faktiskt vill äta. Många föredrar en kost som inkluderar kött, inte minst griskött, 
och det är viktigt att detta alternativ finns tillgängligt, samtidigt som vegetariska alternativ kan 
erbjudas. 

Motivering 

Genom att anta en måltidspolicy baserad på svensk husmanskost kan vi säkerställa att 
skolmaten och maten inom äldreomsorgen i Borgholms kommun håller hög kvalitet och är 
kulturellt förankrad. Detta stärker inte bara hälsan och välbefinnandet för våra barn och äldre, 
utan stödjer också den lokala och nationella livsmedelsproduktionen. Vid en tidpunkt när 
frågan om självförsörjning och hållbar produktion blir allt viktigare, är det avgörande att vi tar 
beslut som inte bara gynnar vår befolkning på kort sikt, utan också stärker Sveriges förmåga 
att klara framtida utmaningar och kriser. 

Vi bör därför ta inspiration från Uddevalla kommun och deras nyligen antagna måltidspolicy, 
och anpassa den till våra lokala förhållanden här i Borgholm. Med detta förslag till ny 
måltidspolicy kan vi säkerställa att våra kommunala måltider inte bara blir ett näringsriktigt 
val, utan också en källa till stolthet för vår kommun och dess närområden. 

Därför föreslår Sverigedemokraterna kommunfullmäktige besluta 

- Att ge kommunen i uppdrag att utarbeta en ny måltidspolicy baserad på svensk 
 husmanskost enligt förslaget i denna motion med inspiration från Uddevalla 
 kommuns måltidspolicy 2024. 

- Att kommunen ges i uppdrag att säkerställa att den nya måltidspolicyn 
 innehåller riktlinjer som stödjer lokal och nationell livsmedelsproduktion, 
 erbjuder valmöjligheter, samt beaktar elevernas och de äldres preferenser. 
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- Att den nya måltidspolicyn ska implementeras snarast möjligt, men senast inför 
 nästa läsårsstart, med löpande uppföljning och justeringar för att säkerställa 
 dess effekt och relevans. 

- Att de dagar det serveras vegetarisk kost alltid ska finnas minst ett alternativ 
 som innehåller kött eller fisk. 

För Sverigedemokraterna i Borgholm 

Kommunstyrelsens tekniska utskott behandlade ärendet 2025-04-03 § 16 och föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen på grund av att de 
föreslagna förändringarna strider mot lagen om offentlig upphandling samt de globala mål 
som kommunen åtagit sig genom bland annat hållbarhetspolicyn. 

Beslutsunderlag 
• Anmälan i kommunfullmäktige 2025-03-17 § 37 
• Motion (Erik Arvidsson SD) - ny måltidspolicy baserad på svensk husmanskost, 

inkommen 2025-03-17 
• Kostpolicy för Borgholms kommun - antagen KF 2020-04-20 § 74 
• Hållbarhetspolicy - antagen KF 2020-05-18 § 85 

 
Bedömning 
Borgholms kommuns nuvarande kostpolicy antogs av kommunfullmäktige 2020-04-20 § 74. 
Den baseras på Livsmedelsverkets rekommendationer och de globala målen i Agenda 2030.  

De globala målen är antagna av Borgholms kommun genom bland annat hållbarhetspolicyn 
som är beslutad av kommunfullmäktige 2020-05-18 § 85. Policyn stipulerar att förvaltnings- 
och enhetscheferna ansvarar för att åtgärderna arbetas in i förvaltningarnas 
verksamhetsplaner, kommuniceras till medarbetarna och att åtgärderna för att nå FNs 17 
globala hållbarhetsmål genomförs, vilket alltså innefattar kostverksamheten. 

Kostpolicyn följer två av målen: Hälsa och Välbefinnande, och Hållbar konsumtion och 
Produktion. Utöver dessa två har kostverksamheten valt ut att arbeta efter ett tredje, Ingen 
Hunger, eftersom målet berör tillgången till tillräcklig och näringsrik mat som en mänsklig 
rättighet. En skolmåltid ska utgöra ca 30% av det dagliga näringsbehovet. 

Upphandling och inköp av svenskproducerade varor 

I den mån det finns möjlighet, utifrån LOU (Lagen om Offentlig Upphandling), gör 
kostverksamheten separata upphandlingar för flera olika varugrupper. Dessa är: 

Mejeri, Frukt och Grönt, Färskt kött, Färsk fisk, Skalad och oskalad potatis samt morötter, 
Ekologiska Ägg och Livsmedel Grossist. 

I kostverksamhetens alla upphandlingar ställs krav, blanda annat på djurskydd, transporter, 
innehåll mm. 
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I och med att Sverige är medlem i EU är kommunen förhindrad att ställa krav på enbart 
svenskproducerade varor. Samma möjligheter till avtal gäller för alla medlemsländer. 

Menyernas uppbyggnad 

Till äldreomsorgen är svensk husmanskost dominerande. Varje vecka finns en alternativ 
maträtt att välja på och om det behövs ytterligare något annat ringer enheterna till köket och 
har en dialog om vad som är möjligt. För äldreomsorgen finns alltså fler än en rätt att välja på 
varje dag. 

Till förskola och skola blandas husmanskost med elevernas favoriträtter. Därför finns det 
både kebab, Mac ´n cheese och hamburgare på menyn. Kostverksamheten har ännu inte fått 
in önskemål från våra elever på ännu mer husmanskost. Däremot är alla överens om att 
fiskgratäng, som är en klassisk svensk maträtt, är det som är minst populärt av allt. 

De vegetariska rätter som serveras är i grunden naturligt vegetariska så som potatisbullar, 
pannkaka och potatis- och purjolökssoppa. Alla dessa är klassiska svenska rätter. 

Kostverksamheten arbetar ständigt med minskat tallrikssvinn. Därför har verksamheten infört 
utdelning av proteinet de dagarna med mest tallrikssvinn. Det är dagar då verksamheten 
serverar köttbullar, pannbiff, stekt panerad fisk, hamburgare bland annat. Alla dessa är 
klassiker. Genom utdelning av protein äter var och en, en hälsomässigt bra måltid med både 
grönsaker och kolhydrater vid sidan om proteinet.  

De dagar kostverksamheten serverar en vegetarisk måltid uppstår näst intill inget 
tallrikssvinn, beroende på att det är maträtter som är valda med omsorg och som är just 
naturligt vegetariska. Den vegetariska lunchen serveras utifrån hållbarhetsmålen men också 
utifrån livsmedelsverkets rekommendationer. 

Näringen i varje måltid beräknas i Kostdataprogrammet och har sin utgångspunkt i 
Livsmedelsverkets rekommendationer. Näringsvärdet ska alltid beräknas på minst en vecka. 

Genom att ha digital publicering av menyn är det lätt för vårdnadshavare att ta del av vad 
som serveras i skolrestaurangen och planera familjens meny utifrån det. 

Dagens sammanträde 
Erik Arvidsson (SD) redogör för sin motion för kommunstyrelsen. 

Yrkande 
Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall till motionärens förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 
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Beslutsordning 
Ordförande ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot Erik Arvidssons 
(SD) bifallsyrkande till motionärens förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservation 
Erik Arvidsson (SD) reserverar sig muntligen till förmån för motionärens förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Måltidschef 
• Motionär 
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§ 76 Diarienummer 2025/101 003 KS 

Revidering av Sydarkiveras förbundsordning 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att1 anta föreliggande förslag till förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera. 

att2  den reviderade förbundsordningen ska börja gälla 2026-01-01. 

Ärendebeskrivning 
Gällande förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera antogs av förbundsfullmäktige 
2019-04-05 och började gälla 2020-01-01. Sedan dess har behov av ändringar i 
förbundsordningen kommit, bland annat utifrån förändrad lagstiftning, revisionsrapport samt 
utifrån diskussioner i samband med arbetet med arkivcentrum. 

Förbundsstyrelsen beslutade vid sammanträde 2023-03-03 att skicka ett förslag till 
förbundsordning på remiss som medger försäljning av anslutande tjänster till externa 
samarbetspartners, bland annat i syfte att komma vidare i ärendet om arkivcentrum.  

Remissvar från 31 förbundsmedlemmar kom in och många ställde sig negativa till ett flertal 
av ändringsförslagen. Synpunkterna har lett fram till att ett nytt kommunalförbund har bildats i 
syfte att skapa och bygga ett arkivcentrum samt förvalta analogt arkivmaterialet för sina 
förbundsmedlemmar.  

Förslag till ny förbundsordning för Sydarkivera har tagits fram utifrån förändrad lagstiftning, 
revisionsrapport och inkomna remissvar.  

Förbundsordningen föreslås träda i kraft 2026-01-01 och samtliga förbundsmedlemmar 
behöver anta den nya förbundsordningen för att den ska träda i kraft. 

Beslutsunderlag 
• Beslut Sydarkiveras förbundsfullmäktige 2025-04-25 § 7- Revidering av Sydarkiveras 

förbundsordning  inkommen 2025-05-02 
• Förbundsordning Sydarkivera, inkommen 2025-05-02 
• Sammanställning av remissvar gällande förbundsordning för kommunalförbundet 

Sydarkivera , inkommen 2025-05-02 
• Förslag till förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera, inkommen 2025-05-

02 
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• Tjänsteskrivelse - Förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera - för 
antagande, inkommen 2025-05-02 

• Förbundsordningens bilagor Uppvidinge och Älvkarleby, inkommen 2025-05-02 
• Förbundsordning Sydarkivera med markeringar och överstrykningar, inkommen 

2025-05-02 
 

Dagens sammanträde 
Ordföranden redogör för ärendet för styrelsen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen vill besluta enligt Sydarkiveras förslag till 
beslut och finner att så är fallet. 

Beslutet skickas till 
• Kommunalförbundet Sydarkivera 
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§ 77 Diarienummer 2025/10 002 KS 

Meddelade och delegationsbeslut 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  lägga redovisade meddelande och delegationsbeslut till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Attestlista KS 2025 2025-04-25 
• Delegationsbeslut kommunstyrelsen maj 2025, daterad 2025-05-22 
• KS meddelanden maj 2025, daterad 2025-05-22 

 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen vill lägga redovisade meddelanden och 
delegationsbeslut till handlingarna och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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§ 78 Diarienummer 2025/57  KS 

Redovisning av beslutsuppföljning maj 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  lägga redovisad beslutsuppföljning till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen leder och samordningar förvaltningen av kommunens angelägenheter och 
har uppsiktansvar. En del av detta ansvar innebär att kommunstyrelsen ska säkerställa att de 
beslut som fattas i kommunen också verkställs. För att underlätta detta arbete sammanställer 
staben vilka uppdrag som kommunstyrelsen och kommunfullmäktige beslutat om och 
huruvida de verkställts eller inte. 

Beslutsunderlag 
• Beslutsuppföljning kommunstyrelsen maj 2025, daterad 2025-05-22 

 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om de vill lägga redovisad beslutsuppföljning till 
handlingarna och finner att så är fallet. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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§ 79 Diarienummer 2025/73 041 KS 

Årsplan med budget 2026 med plan för 2027-2029 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 skattesatsen 2026 blir oförändrad på 21,58 kronor per hundra kronor. 

att2 anta förändringar av samt tillkommande taxor och avgifter för år 2026. 

att3  anta Årsplan med budget 2026 samt plan för år 2027-2029. 

att4  anta föreslagen investeringsram för år 2026 och föreslagna projekt samt 
investeringsplan för 2027-2030. 

att5  delegera till kommunstyrelsen att prioritera inom de godkända investeringsprojekten. 

att6  delegera till kommunstyrelsen att göra eventuella ombudgeteringar av drift- och 
investeringsmedel från 2025 till år 2026. 

att7 ge kommunstyrelsen rätt att under år 2026 omsätta lån, det vill säga låna upp 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 2026. 

att8  delegera till kommunstyrelsen att besluta om förändringar inom av kommunfullmäktige 
beslutade totala ramar. 

att9  borgensavgiften för affärsverksamhet uppgår till 0,41 procent år 2026. 

att10  borgensavgiften för allmännyttigt bostadsbolag uppgår till 0,40 procent år 2026. 

att11  borgensavgiften för återvinning och avfall samt vatten och avlopp uppgår till 0,00 
procent år 2026. 

att12  nivå för att räknas som investering ska uppgå till 2 prisbasbelopp. 

at13  överlämna till kommunfullmäktige att godkänna revisionens förslag till budget för år 
2026. 
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Ärendebeskrivning 
Borgholms kommun gör årligen en plan över vad som ska prioriteras för kommande budgetår 
och planperioden. Planen följs sedan upp under budgetåret genom månadsuppföljningar och 
bokslut. 

Budgetberedningen har genom möten med nämndernas arbetsutskott, de kommunala 
bolagen och gemensamma nämnder, tagit fram ett budgetförslag som tar hänsyn till de 
äskanden som presenterats. Budgetförutsättningarna har också skickats ut till partierna i 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Årsplan med budget 2026 samt plan 2027-2029, daterad 2025-05-

02 
• Årsplan med budget 2026 samt plan 2027-2029 till KSAU, daterad 2025-05-02 
• Budgetförutsättningar - Budget 2026 samt plan 2027-2029, daterad 2025-05-02 

 
Dagens sammanträde 
Ordförande redogör budgeten för kommunstyrelsen. 

Moderaterna och Sverigedemokraterna redogör för sina yrkanden till ärendet. 

Yrkande 
Linda Hedlund (C), Marie-Helen Ståhl (S) och Staffan Larsson (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Moderaterna och Framtid Öland yrkar bifall till attsats 1-2 och 4-13.  

Följande tilläggsyrkanden från Erik Arvidsson (SD): 

att1 sänka skattesatsen med 45 öre till 32,99 för en uppskattad kostnad på 12 000 
000 kronor. 

att2   göra en särskild satsning på bättre mat för de äldre på särskilt boende till en 
kostnad på 1 500 000 kronor. 

att3  göra trygghetslarm avgiftsfria. 

att4  satsa 1 000 000 kronor för att få ner sjukskrivningstalen. 

att5 satsa på pedagogiken genom att anställa fler speciallärare till en kostnad på 
2 000 000 kronor. 

att6  genomföra en särskild satsning på pedagogiken genom att anställa fler 
speciallärare till en kostnad på 2 000 000 kronor. 
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att7  införa en särskild satsning på matematik och läsförståelse 1 500 000 kronor 
genom utökning av lärartjänster. 

att8 genomföra en fullständig utredning av skolstrukturen. Till exempel slå ihop 
årskullar, exempelvis lågstadium på en skola mellanstadium på en annan samt 
hopslagning av Slotts- och Victoriaskolan till en enhet, där kommunens  6or ska 
gå förutom eleverna på Åkerboskolan. Detta skulle bespara kommunen 
6 000 000 kronor. 

att9  införa en generell besparing på 1 000 000 kronor i utbildningsnämndens. 

att10 stoppa alla satsningar i klimatets namn som är kostnadsdrivande för 
kommunen och som inte påverkas av direkt lagstiftning. 

att11   sluta kräva fossilbränslefria transporter i samtliga upphandlingar i kommunen.  

att12  ta bort kraven på biodrivmedel , HVO och övriga miljöbränslen i kommunens 
transporter.  

att13  inrätta en tjänst för att söka EU-bidrag i olika former till kommunens 
verksamheter för 1 000 000 kronor. 

att14  se över kommunens administration och organisation som ger en besparing på 
4 000 000 kronor. 

att15 ändra justeringen av VA-taxan 2026 från 8% till 2%. 

Moderaterna och Staffan Larsson (C) yrkar avslag på Sverigedemokraternas yrkande 

Tilläggsyrkande från Carl Malgerud (M): 

att1 återinföra kulturtaxan för barn, som ger en uppskattad besparing på 600 000 
kronor. 

att2  åter initiera en utredning med förslag på en effektivare skolstruktur  (gäller både 
grundskola och förskola) som möjliggör fortsatt pedagogisk utveckling. Effekt 
uppskattas 2026 vara 2 000 000 kronor. Bedömd effekt på helåren 2026 - 2028 
är 4 000 000 kronor. 

att3 avveckla arbetstidsavtalet för Åkerbohemmet som ger en uppskattad besparing 
på 2 300 000 kronor.  

att4 effektivisera sommarlovskortet så att bara elever som kvitterar ut kortet ska få 
det, vilket uppskattas ge en besparing på 100 000 kronor. 

att5 ta bort utökningen av nuvarande 15 timmar till 20 timmar för hemmavarande 
barn till en uppskattad besparing på 600 000 kronor. 
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att6 avsätta resurser till utbildning undersköterska samt roller för icke-vård insatser 
särskilda boenden till en kostnad på 3 400 000 kronor. 

att7 avsätta resurser för förbättring av skolresultaten till en kostnad på 1 000 000 
kronor. 

att8 återinföra matleveranser till Åkerbohemmet på helger  till en kostnad på 
100 000 kronor. 

att9 öka investeringsstödet till föreningar och egna lokaler till en kostnad på 400 000 
kronor. 

att10 avsätta resurser för att uppdatera gamla detaljplaner och snabba upp 
detaljplanearbetet. 

Staffan Larsson (C) yrkar avslag till Sverigedemokraternas yrkande 

Ordförande konstaterar att det finns 4 förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Det första förslaget är bifallsyrkande till arbetsutskottets förslag till beslut från Linda Hedlund 
(C) med flera. 

Det andra förslaget är Erik Arvidssons (SD) tilläggsyrkande. 

Det tredje förslaget är Carl Malgeruds (M) tilläggsyrkanden och bifallsyrkanden till attsats 1-2 
och 4-13. 

Det fjärde förslaget är Framtid Ölands bifallsyrkande på attsats 1-2 och 4-13. 

Ordförande ställer varje tilläggsyrkanden för sig mot avslag. Ordförande finner att 
kommunstyrelsen väljer att avslå samtliga tilläggsyrkanden. 

Ordförande ställer sedan attsats 3 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
attsatsen. 

Ordförande ställer sedan attsats 1-2 och 4-12 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 
bifalla attsatsen. 

Reservation 
Erik Arvidsson reserverar sig muntligen mot avslag på sina tilläggsyrkande till förmån för 
bifall. 

Moderaterna reserverar sig muntligen mot avslag på Carl Malgeruds (M) tilläggsyrkanden till 
förmån för bifall. 
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Beslutet skickas till 
• Ekonomichef 
• Kommunikatörer 
• Samtliga nämnder och bolag 
• Revisorerna 
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§ 80  

Svenskt Näringsliv presenterar undersökning om 
företagsklimat 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  tacka Jimmi Olsson, från Svenskt Näringsliv, för informationen och lägga den till 
handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Svenskt Näringsliv har genomfört en undersökning över företagsklimatet i Sverige. En 
representant för organisationen har bjudits in för att redogöra för Borgholms kommuns 
resultat. Borgholm har även varit med i ett utvecklingsprogram drivet av Svenskt Näringsliv 
för att förbättra kommunens företagsklimat. 

Dagens sammanträde 
Jimmi Olsson, från Svenskt Näringsliv, redogör för följande information för kommunstyrelsen: 

Vilka är Svenskt Näringsliv? 

- Svenskt Näringsliv riktar in sig på kommuner där både tjänstemän och politiken är 
inriktade på ett bra företagsklimat. Har begränsade resurser. 

- Svenskt Näringsliv och LO förhandlar om märket i lönerörelsen. Svenskt Näringsliv 
företräder arbetsgivare i de förhandlingarna. 
 

Om undersökningen 

- 200 företag tillfrågades i februari och mars. 
- Speglar hur näringslivet ser ut i varje enskild kommun, så som typer av företag och 

dess storlek. 
- Siktar på 50% svarsfrekvens, vilket innebär 100 svar ungefär. Borgholms kommun 

har hög svarsfrekvens. Undersökningen skickar alltså inte ut enkäten riktat till någon 
enskild grupp företagare, utan urvalet speglar det totala näringslivet. 

- Alla medlemsföretag i svenskt näringsliv i kommunen blir tillfrågade , sen så fyller 
undersökningen ut med företag som skapar ett representativt urval. 

- Även samhällsservice och tjänstemäns agerande påverkar hur företagare upplever 
företagsklimatet. 

- Kalmarsnitt på 3.4, Sverigesnitt på 3.5 och Borgholms kommun landar på 3.8. 
Borgholms kommun är högst i länet. Skalan är 1-6, där 3 är godkänt. 
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- Av de som har svarat har 72% haft kontakt med kommunen, så handlar inte enbart 
om attityder. 

- Borgholms kommuns kommunledning har hög andel besök och kontakt med företag. 
Men detta kan också göras av tjänstemän. Det viktiga är att det finns en struktur och 
att feedbacken behandlas. 

- Det är en mängd tjänstemän som är i kontakt med en enskild företagare. Utöver det 
tillkommer statliga myndigheter,  

- Således är det viktigt att kommunen ger ett gott bemötande och underlättar i 
kontakten. 

- Betydande förändringar i positiv riktning på fem år i enkätsvaren. 
- Orosmoment för i år är att politikerna är väldigt mycket mer positiva än företagen i 

enkätsvaren. När det skiljer över 1.0 tyder det på att man inte delar samma 
uppfattning om hur saker förhåller sig. 

- Företagare upplever att man inte drabbas av brottslighet i lika hög utsträckning som 
Sverigesnittet 

- Företagare upplever att det är svårt att hitta kompetens jämfört med Sverigesnittet. 
- Politiker och näringsliv är överens om att fler bostäder och mer byggbar mark för 

verksamheten är de viktigaste frågorna, i enkätsvaren. 
- Generellt medskick är att kommunen måste bli bättre på återkoppling och att bra kan 

bli bättre. 
 

Ordförande tackar för presentationen och för möjligheten att delta i programmet. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat enligt EU:s förordning eIDAS och 
utgör en avancerad elektronisk underskrift och är juridiskt bindande.

Ordförande : Ilko Corkovic

Kommunsekreterare: Anton Karlsson

Tjänstgörande ersättare: Peter Samuelsson
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